
Návštěva dětí a učitelů ze španělské Valencie 
Ve dnech 15. – 19. 4. 2024 naši školu navštívilo 12 žáků  a 2 učitelé z partnerské školy ze 
Španělska. https://www.dominicaspaterna.es/ 
Setkání bylo zaměřeno na aktivity a práci se žáky, kterou jsou zaměřeny na ekologii. 
Španělé čerpali z našich zkušeností, které chtějí realizovat na své škole. Navštívili také společně s žáky naší 
školy Kovozoo, Živou voda na Modré, Rochuz, Velehrad a zkoumali faunu a flóru v Kunovském leseJ 
Loučení bylo pro všechny velmi emotivní a plné slz. I přesto máme velkou radost z nově navázaných přátelství 
a vydařené spolupráce.  
 

Pár střípků od našich hostitelských rodin: 

„V týdnu od 14 do 19. 4. 2024 jsme jako hostitelská rodina přivítali v rámci výměnného programu ERASMU 
Davida ze Španělska. Již dříve jsme na něj dostali kontakt a mohli tak prostřednictví komunikačních platforem 
zjistit, co má rád k jídlu, co rád dělá, jaké rád hraje hry…zkrátka vše potřebné, aby se u nás mohl cítit jako 
doma (tedy popravdě španělštinu jsme za těch 14 dní nezvládli na úroveň rodilého mluvčího. Na jeho příjezd 
jsme se velmi těšili, nejvíce syn Bartoloměj, který byl jeho partnerským dítětem, a dokonce si k velkému 
našemu překvapení dokonale uklidil pokoj. To byl pro nás objevným moment – zvládne to. V neděli večer, kdy 
se Španělé trošičku zamotali v nástrahách systému výstupů a východů českých drah, jsme si Davida odvezli z 
vlakového nádraží ve Starém Městě domů. Z výběru tradičních českých jídel jako moravský vrabec nebo 
španělský ptáček byl k první společné večeři řízek s bramborovým salátem jasná volba. Záhy se začaly 
rozplývat obavy o to, aby chlapci u nás chutnalo. Přidal si ještě 2 řízky. Kluci rychle našli společnou řeč a jeli v 
dokonalé symbióze na stejné vlně. Ač jsme měli pro Davida přichystaný samostatný pokoj pro jeho pohodlí a 
soukromí, druhý večer už byli sestěhovaní k sobě. Každé ráno po snídani všichni vyráželi směr škola, kde na 
ně čekal lákavý program. Navštívili Kovozoo s užitným uměním z kovového odpadu, naučili se tradiční 
starodávnou výrobu chleba ve skanzenu Rochus, na Modré prošli Pratůří stezkou a měli možnost shlédnout 
živou vodu a její živočichy, o naší historii se dozvěděli v kolébce Slovanů na Velehradě, zúčastnili se programu 
s ekologickou tématikou v Kunovském lese. Zkrátka v duchu našeho učitele národů Komenského trávili týden 
školy hrou. I když byli z programu a nočního sdělování zážitků dne unaveni, kývli na všechny odpolední 
aktivity. Tak jsme s Davidem vyrazili do přírody, abychom mu zprostředkovali kulturu opékání špekáčků - od 
sofistikované nařezání špekáčku až po jeho opečení a konzumaci. V dalších dnech se spolu s ostatními 
kamarády ze Španělska i Česka seznámil s městem, zablbnuli si v aquaparku, zahráli si bowling a přecpali si 
břicha v KFC aj. Pátek, den loučení se samozřejmě neobešel bez slziček. Děti toho za ten týden zvládly opravdu 
hodně. Tomu odpovídal i následně prospaný víkend jak v české, tak ve španělské krajině. 

https://www.dominicaspaterna.es/


Každý z nás se později v dospělosti alespoň jednou setkal s otázkou: „Na co ze školy nejraději vzpomínáš?“ Již 
teď si troufám tipnout, co odpoví moje děti. Já v tom mám jasno: vždycky budu vzpomínat na týdny ERASMU 
a myslet na to, co dělají mé týdenní děti po Evropě, stejně tak, jako když si nyní večer pochutnáváme na dárku 
od Davidovi rodiny – tradičních španělských šunkách a vyprávíme si zážitky s ním. 

Velký dík patří všem učitelům, díky jejichž nadšení a energii jsme mohli prožít krásné a nezapomenutelné 
zážitky.“                                                                                                                                         Magdaléna Postavová 

 

"Po informaci, že se hledají hostitelské rodiny pro holky ze Španělska, nám přistál doma lístek s dotazem, 

jestli bychom se slečny ze Španělska na týden neujali. A stejně jako Viki jsme ani my nezaváhali. Jednu 

bezvadnou zkušenost už jsme s výměnným pobytem měli, takže jsme zase jednou pořádně uklidili pokojíky, 

nakoupili o trochu víc do ledničky a těšili se na Albu z Valencie. Týden měli holky pestrý - přes den byli hodně 

venku, ve škole a odpoledne spolu trávili většinou po skupinkách společně (ve městě a pak u někoho doma :-

)). Na závěr týdne si některé dámy ještě stihly "zašopovat" ve Zlíně a pak už je čekalo uplakané loučení (jako 

vždycky - jsou to miláčci) a dlouhá cesta domů. Je skvělé, že je naše škola součástí Erasmus projektu a je 

skvělé, že máme pedagogy, kteří takto dětem a projektu věnují svůj čas a energii. Díky za to. Je to velká 

zkušenost pro všechny zúčastněné. Mně například udělala radost odpověď slečny, která bydlí ve městě s  

miliónem obyvatel na otázku, jak se jí líbí naše malé Uherské Hradiště. Prý tady máme moc krásné prostředí 

a krajinu..."              Veronika Zámečníková 

Ubytování studentky ze Španělska pro naši rodinu představovalo skutečný zážitek! Těšili jsme se na příjezd 
Sashi a plánovali jsme společné poznávání Slovácka. Nicméně realita byla trochu jiná – náročný školní 
program, který zahrnul všechny krásy a zajímavosti okresu už nebylo třeba doplňovat, a nepříznivé chladné 
počasí vyžadovalo odpoledne spíše pobyt pod střechou. Unavené a zmrzlé holky po školním programu proto 
uvítaly odpolední party u nás doma, kde se skvěle bavily a několik hodin si čile povídaly. Překážkou nebylo 
ani to, že nebydlíme v UH a dojíždění autobusem. Velmi pestrá skupina štěbetajících 10ti holek budila u nás 



na vesnici značný rozruch.  Měli jsme tak možnost poznat téměř polovinu zájezdu. Společný čas utekl velmi 
rychle a loučení bylo plné emocí. 

Obdivovali jsme, jak se holky,  i přesto že jsou v 6. třídě, chopily role hostitelek a bez obav komunikovaly, 
byly schopné si vymyslet program a zabavit se bez asistence rodičů. Závěrem jsme se shodli s ostatními 
rodiči, že ubytování cizího studenta doma je skvělý způsob, jak motivovat teenagery k úklidu jejich 
pokojíčku! :) Děkujeme za tuto zkušenost.                                                                                Zuzana Kudělková 

 

„Moc děkujeme za možnost zúčastnit se takové akce. Bylo to skvělé!“                                  Elvira Yurchenko 

 


